
§Nissnikun koulun kohdekohtainen sisäilmatyöryhmä 9.9.2021 

Aika 9.9. klo 8.00 

Paikka: Teams 

1. Kokouksen avaaminen 

 

2. Työryhmä 

Osallistujat 

- Maarit Ritakallio, Nissnikun koulun rehtori, puheenjohtaja 

- Lotta Purkamo, huoltajien edustaja 

- Esa Uosukainen, huoltajien edustaja 

- Minna Ekfors, kouluterveydenhoitaja  

- Kasperi Launis, työsuojelupäällikkö 

- Sonja Kotakallio, työsuojeluvaltuutettu 

- Anne Laurila, puhtauspalvelun esimies 

- Maria Laiho, Espoon seudun ympäristöterveys, terveysinsinööri 

- Mirja Meriläinen, Espoon seudun ympäristöterveys, terveystarkastaja 

- Tiina Koivisto, Sivistys ja vapaa-aikatoimi, hallintopäällikkö 

- Anna Raitolehto, Toimitilapalvelu, sisäilma-asiantuntija, sihteeri 

- Elina Tuohino, Toimitilapalvelu, toimitilajohtaja 

 

3. Ajankohtaiset asiat 

KOULU 

Huoltajat ovat tehneet rehtorille 10 sisäilmailmoitusta. Sisäilmaoireiden takia alakoulun 

puolella on kaksi yläkoulun oppilasta opiskelemassa. 

Flunssakausi on käynnissä, mikä voi vaikuttaa hengitystieoireiluun. 

Ilmoituksia on tullut viemärinhajusta ja erityisesti tilojen iltakäyttäjiltä.   

Koulun oppilasmäärä ei kasvanut, oppilaita aloitti 50 vähemmän kuin mitä ennustettiin. Koska 

koululla on tilanahtautta, voidaan ennustettua pienempää oppilasmäärää pitää hyvänä asiana.  

Köpaksen päiväkodin purkamiseen ja väistötiloihin on varattu määrärahat vuodelle 2022. 

Rehtorin toive on, että väistötilat olisivat käytössä syksyllä 2022.  

HUOLTAJIEN EDUSTAJAT 

Huoltajien edustajia ei ollut läsnä.  

TILAHALLINTO 

ilmanvaihtotöiden urakoitsijan ja Freesi olosuhdeseurantapalvelun tuottajan kanssa pidetty 

palaverit 7.9.2021. 

Urakoitsija suoritti kesän aikana ilmanvaihtojärjestelmän puhdistus-, ruiskupinnoitus sekä IML-

Aeroseal tiivistystyöt. Ilmanvaihtokanavien tiiviys parani merkittävästi.  Liikuntasalia 

palvelevan ilmanvaihtokoneen laakerit vaihdettiin ja kone laitettiin käymään täydellä 

tehollaan. Freesi paine-eroseurannassa havaittiin, että liikuntasalin ilmanvaihtokoneen 



käyttäminen täydellä teholla alipaineisti rakennuksen. Alipaineisuus aiheutti hajulukkojen 

kuivamista ja viemärinhajua, josta tilojen käyttäjät olivat ilmoittaneetkin. Ilmanvaihtokone 

palautettiin puoliteholle kunnes tarvittavat säätötyöt on saatu tehtyä. Tehtyjen iv-järjestelmän 

korjaustöidenkin jälkeen osassa tiloja on mitattu korkeita hiilidioksidipitoisuuksia. Tilojen 

oppilasmääriä käydään läpi rehtorin kanssa. Urakoitsijan kanssa neuvotellaan mitä näille 

tiloille on vielä tehtävissä. Toimitilapalvelut lähettää urakoitsijan raportit ja mittauspöytäkirjat 

ESY:lle sisäilmatyöryhmän palaverin jälkeen.  

PUHTAUSPALVELUT 

Kesän siivoukset tehtiin kovissa helteissä. Työssä onnistuttiin, vaikka olosuhteet olivat 

vaativat. Sisäilmasta ei ole muuten tullut palautteita.  

Rehtori kertoi, että opettajat antaneet kiittävää palautetta ja ovat olleet hyvin tyytyväisiä 

kesällä tehtyihin töihin. 

TYÖSUOJELU 

Työsuojelulle on tullut muutamia ilmoituksia. Käsityöluokka ja opettajien huone on tuotu esiin 

ongelmallisina tiloina. Muutama henkilö ei sisäilmaoireiden takia pysty työskentelemään 

vanhassa rakennuksessa ja työskentelevät väistötiloissa. Tilanne on heidän kohdaltaan 

entisellään.  

Ilmoitusten tekeminen on tärkeää ja siihen kannustetaan. Ilmoitukset ohjaavat kiinteistön 

tarkasteluun ja kohdentamaan huolto- ja korjaustoimia. Seurannassa ovat myös 

ilmoitusmäärien muutokset esim. ennen korjaustöitä ja korjaustoimenpiteiden jälkeen. 

Ilmoitusmäärillä on painoarvoa myös päätöksenteossa. Ongelmista keskusteltaessa nousee 

aina tarkasteluun, onko ilmoituksia tullut yksi/lukuisia.  

ESPOON YMPÄRISTÖTERVEYS 

ESY:lle on tullut yksi ilmoitus viemärinhajusta.  

ESY:n tarkastus toteutetaan syksyllä, kun ilmanvaihdon lisätyöt ovat valmiit ja Freesi paine-

eromittarit on vaihdettu uusiin.  

Ennen tarkastuskäyntiä ESY pyytää tiedot tilakohteisista oppilasmäärät ja pöytäkirjat kesän 

aikana tehdyistä korjaustöistä. Toimitilapalvelut toimittaa korjaustöiden dokumentit. 

Oppilasmääriä käydään läpi rehtorin kanssa. 

KOULUTERVEYDENHUOLTO 

Kouluterveydenhuollon edustaja ei ollut läsnä. 

Rehtori kertoi, että terveydenhuoltoa ovat työllistäneet oppilaiden koronarokotukset. 

Oppilaat ovat nyt saaneet ensimmäiset rokotteensa.  

4. Muut asiat 

Ei muita asioita. 

5. Seuraava kokous 

Seuraava kokous pidetään 25.11.2021 klo 8.00. 

Rehtori päätti kokouksen klo 8.32. 


